
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr XLII/22 

XLII sesja odbyta w dniu 4 marca 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 4 marca 2022 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:01 tego samego 

dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

Minutą ciszy Radni RM uczcili pamięć za naród ukraiński, gdzie obecnie toczy się wojna.  

W posiedzeniu wzięło udział 14 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Dariusz Chojnacki 

4. Bartłomiej Czaki 

5. Mariusz Damrat 

6. Agnieszka Dorawa 

7. Justyna Gapska 

8. Adam Michalak 

9. Tomasz Pacek 

10. Szymon Raczyński 

11. Tomasz Rudny 

12. Tadeusz Szczepański 

13. Marzanna Szewczyk 

14. Alicja Żaguń 

Nieobecna, usprawiedliwiona Radna Beata Kołota.  

 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – zaproponował wprowadzenie do porządku obrad pkt dot. 

stanowiska RM w sprawie solidarności Gminy Solec Kujawski z Narodem Ukraińskim.   

Poinformował, że wpłynął też wniosek z Klubu Radnych „Kocham Solec” o wycofanie z 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu 



Kujawskim uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 

ćwiczeniu.  

Wniosek Klubu Radnych „Kocham Solec” stanowi - zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 

Oba wnioski zostały poddane pod głosowanie.   

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za  wprowadzeniem do porządku 

obrad Stanowiska Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 4 marca 2022 r. w sprawie 

solidarności Gminy Solec Kujawski z Narodem Ukraińskim.   

 

Wyniki głosowania 

ZA : 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za wycofaniem pkt 3 z porządku 

obrad dot. projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu 

Kujawskim uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 

ćwiczeniu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, 



Alicja Żaguń. 

PRZECIW (3) 

Andrzej Bąbka, Adam Michalak, Marzanna Szewczyk 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

Wniosek został przyjęty.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – odczytał zmieniony porządek obrad. 

Kto z Radnych jest za przyjęciem zmienionego porządku obrad ?   

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, 

Alicja Żaguń 

PRZECIW (2) 

Andrzej Bąbka, Adam Michalak. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marzanna Szewczyk. 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

Zmieniony porządek obrad XLII sesji RM stanowi - zał. nr 4 do niniejszego protokołu.   

 

3. Stanowisko Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 4 marca 2022 r. w sprawie 

solidarności Gminy Solec Kujawski z Narodem Ukraińskim. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – odczytał ww. stanowisko, które stanowi - zał. nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

 



4. Rozstrzygnięcie w sprawie referendum gminnego z inicjatywy mieszkańców: 

Ad. 4.a. Przedstawienie sprawozdania z prac doraźnej Komisji Rady Miejskiej w Solcu 

Kujawskim do sprawdzenia wnioski mieszkańców o przeprowadzenie referendum. 

 

D. Chojnacki – Przewodniczący doraźnej Komisji Rady Miejskiej do sprawdzenia 

wniosku mieszkańców o przeprowadzenie referendum gminnego – przedstawił 

sprawozdanie z ww. prac komisji.  

Ww. sprawozdanie stanowi - zał. nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 4.b. Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia wniosku mieszkańców o 

przeprowadzenie referendum gminnego. 

 

M. Szalewska – Radca prawny – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

W dyskusji udział wzięli Radny A. Michalak, Radna A. Żaguń, Radny D. Chojnacki oraz Radna 

M. Szewczyk.   

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia 

wniosku mieszkańców o przeprowadzenie referendum gminnego.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem ww. projektu uchwały ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 4, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Tadeusz Szczepański, Alicja Żaguń 

PRZECIW (10) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, 

Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Marzanna Szewczyk. 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Uchwała nie została podjęta.  



Ad. 4. c. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia referendum gminnego z inicjatywy 

mieszkańców. 

 

M. Szalewska – Radca prawny – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

 

Radni nie zgłosili.  

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia 

referendum gminnego z inicjatywy mieszkańców.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za podjęciem ww. projektu uchwały ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 2, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Adam Michalak, Marzanna Szewczyk. 

PRZECIW (11) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, 

Alicja Żaguń. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Bąbka.  

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Uchwała nie została podjęta.  

 

5. Wolne głosy i wnioski. 

Radna A. Żaguń – złożyła wnioski dot.:  



- liczby ukraińskich dzieci, które zgłosiły się do soleckich szkół, czy są jakieś regulacje, 

zasady odnośnie zapisów tych dzieci do szkół (dotarły do Radnej informacje, że jednej osobie 

odmówiono zapisania dziecka),  

- wzięcia przez Gminę pod uwagę możliwości zwiększenia liczebnego dzieci w grupach 

przedszkolnych w Przedszkolu Promyczek,  

- wzięcia pod uwagę dodatkowego wsparcia finansowego dla propozycji Pani M. Kaczan 

Dyrektora Przedszkola Promyczek na prowadzenie zajęć integracyjnych w godzinach 

popołudniowych.  

Odpowiedzi udzieliła M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy informując, że na dzień 

dzisiejszy trudno odp. na temat liczby dzieci, Gmina jest w trakcie odbierania ankiet ze szkół 

n.t. liczby zgłoszonych dzieci. W poniedziałek umówiono się z Dyrektorami szkół na podjęcie 

decyzji i omówienie spraw organizacyjnych. Zostaną przygotowane oddziały przygotowawcze 

do 15 dzieci. 

 Z posiadanej przez Gminę wiedzy wynika, że Dyrektorzy szkół  zapisują wszystkie dzieci. 

Dodała, że na ile będą pozwalały przepisy prawa, na tyle będą tworzone grupy przedszkolne. 

Przygotowywana jest spec ustawa, czekamy na jej wejście w życie, aby można było 

podejmować dalsze decyzje. Gmina jest w stałych kontakcie z Panią M. Kaczan – Dyrektorem 

Przedszkola.  

O 14.15 obrady sesji RM opuścił Radny Tadeusz Szczepański.  

Do dyskusji włączyła się Pani T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego informując, że 

Dyrektor SP Nr 4 przyjął zgłoszenie od jeden z mam z Ukrainy, przekazał tę informację do 

Ref. Edukacji w Urzędzie, umówiliśmy się, że jak tylko będziemy wiedzieć w jakich grupach 

wiekowych są wszystkie zgłoszone dzieci, to będziemy je już konkretnie lokować w szkołach.   

Pani A. Kowalska – Skarbnik Gminy Solec Kujawski – wyjaśniła kwestię dodatkowych 

wydatków na oświatę w związku z zaistniałą sytuacją. Na bieżąco będzie to analizowane.  

Z zarządzania kryzysowego mamy zarezerwowaną kwotę w wysokości 230.000 zł. Na ten 

moment nie ma konieczności wykorzystywania tych środków z rezerwy, jeśli zajdzie taka 

konieczność Radni zostaną o tym poinformowani.  



Radny A. Michalak – podziękował społeczeństwu, które włączyło się w pomoc dla 

uchodźców, Radnej G. Bieniek za wsparcie oraz znajomym. Zwrócił się z pytaniem czy Gmina 

szykuje lokale na przyjęcie uchodźców oraz z prośbą o ustosunkowanie się do pytań zadanych 

przez Radnego na piśmie. 

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – mieszkańcy bardzo 

zorganizowali się na rzecz pomocy, jest to szlachetne, ale należy też pamiętać, że Gmina musi 

wszystkie te działania skoordynować, dlatego też przygotowane zostały ankiety, aby osoby do 

nas przybywające je wypełniły i się zarejestrowały. Zgłosiły się już organizacje pozarządowe, 

które wyraziły chęć prowadzenia zajęć z dziećmi z Ukrainy, podobnie Jura Park dał 

możliwość bezpłatnego korzystania. Gmina posiada listę lokali i osób, które zgłosiły chęć 

przyjęcia rodzin. Ponadto uruchomiona została pomoc psychologiczna i medyczna. Wszystkie 

informacje opublikowane są na naszej stronie internetowej, także na temat możliwości 

zaszczepienia się. Jest przygotowana baza lokalowa m.in. w świetlicy w Chrośnie, hotel w 

Ośrodku Sportu i Rekreacji. Dodała, że pobyt rodzin z Ukrainy na terenie naszej Harcówki 

ma charakter przejściowy.  Urząd uruchomił też całodobową infolinię, pod którą pracownik 

przyjmuje zgłoszenia czy to w sprawach związanych z zakwaterowaniem czy z dostarczaniem 

żywności czy leków. SCK przygotowuje koncert i zajęcia dla tych osób, angażują się również 

pozostałe nasze jednostki organizacyjne jak Biblioteka czy OSiR.   

Radna A. Żaguń – zwróciła się z pytaniem czy na stronie www publikowane informacje są 

także w języku ukraińskim ?  

J. Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO – potwierdziła, że te najważniejsze informacje są 

przetłumaczone na j. ukraiński.  

Głos w dyskusji zabrała E. Wysocka – Radna Powiatu Bydgoskiego, Prezes Stowarzyszenia 

Rozwoju Solca Kujawskiego proponując, aby przybyłym z Ukrainy opowiedzieć o naszym 

mieście i o tym jak funkcjonują nasze instytucje, żeby poznali Solec. Ponadto ważne jest, 

żeby pozyskali informacje gdzie i kiedy mają się zarejestrować, spróbować zorganizować 

spotkanie z nimi, zapewnić im opiekę prawną. Radna Powiatu dodała, że Stowarzyszenie 

Rozwoju Solca Kujawskiego uruchomiło konto, na które można wpłacać środki, które zostaną 

przekazane przede wszystkim dla mieszkańców Bashtanki.   

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego dodała, że Biblioteka Publiczna 

planuje zorganizować spotkanie zapoznawcze, aby osoby przybyłe z Ukrainy mogły 

dowiedzieć się jak funkcjonuje nasze miasto. Dodatkowo Dyrektor Biblioteki planuje 



wprowadzić zajęcia dla rodzin ukraińskich z dziećmi. Ponadto pracownicy Urzędu, MGOPS i 

policji odwiedzają miejsca gdzie zakwaterowana jest większa liczba uchodźców (np. 

zakwaterowania organizowane przez zakłady pracy), gdzie osoby są informowane o ogólnych 

zasadach związanych z funkcjonowaniem w naszym mieście, o organizacji pomocy rzeczowej 

prowadzonej przez MGOPS, a następnie odbywane są indywidualne rozmowy, wypełniane są 

karty indywidualnych potrzeb przez każdego obywatela Ukrainy. 

Radny A. Michalak – zwrócił się z prośbą o odpowiedź na piśmie w trybie art. 24 ustawy o 

samorządzie gminnym na wszystkie 3 zapytania złożone wcześniej przez Radnego na piśmie.   

Radna M. Szewczyk – wyraziła żal, że Radni przyjęli wniosek o wycofaniu z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu Kujawskim uczestniczącego w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, i środki dla nich zostaną wycofane, 

tym bardziej, że na posiedzeniu komisji wspólnych Pani M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy 

zapewniała, że środki na podwyżkę się znajdą.  

 

Radny A. Michalak – zauważył, że na wniosek klubu można przenieść i podwyższyć środki 

na sport, a nie można przyjąć wniosku o podwyższenie stawki ekwiwalentu dla strażaków. 

Radny składając wniosek miał tylko i wyłącznie na uwadze dostrzeżenie tych ludzi i ich wkład 

w swoją pracę. 

 

Radny T. Pacek – wyjaśnił, że w złożonym przed sesją wniosku nie ma mowy o zabraniu 

środków strażakom, a zostało napisane, że będą one wyrównane. Prośba o czytanie ze 

zrozumieniem.  

 

Radny D. Chojnacki – również odniósł się do uwagi Radnego A. Michalaka wyjaśniając, że 

wniosek dot. wstrzymania ponownej podwyżki ekwiwalentu i odłożenia tego w czasie. Nie ma 

mowy o odmowie, ponieważ rozumiemy ich działania, ale sytuacja się zmieniła i prośba jest 

taka, żeby odłożyć w czasie tą podwyżkę, a środki przesunąć np. na pomoc Ukrainie.  

 

Po wymianie zdań pomiędzy Radnych A. Michalakiem, a Radnym T. Pacek ostatecznie zapisy 

we wniosku zostały wyjaśnione. Zapis mówi, że Klub proponuje by ze względu na sytuację, 

która niespodziewanie wystąpiła w ostatnim tygodniu powstrzymać się z podwyżką stawki do 

końca następnego kwartału. 



 

Radna A. Żaguń – dodała, że sytuacja uległa zmianie, ale jeśli tylko będzie taka możliwość to 

prosi o wprowadzenie podwyżki stawki ekwiwalentu, złożenie ponownego wniosku i 

wyrównanie tej kwoty strażakom.  

 

Radny T. Pacek – Klub Radnych „Kocham Solec” również nie chce zabierać środków 

strażakom, jesteśmy zdania, że im się te środki należą, chodzi o kwestię odłożenia w czasie, 

biorąc pod uwagę ostatnie wydarzenia gdzie być może środki te będą potrzebne na 

zorganizowanie dodatkowych miejsc dla osób z Ukrainy. 

 

Radna M. Szewczyk – ponowiła swój niepokój co do wycofania z obrad sesji projektu uchwały 

w sprawie podwyższenia ekwiwalentu strażakom, tym bardziej, że środki te zostały 

zabezpieczone na tą podwyżkę.  

 

M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że  Radny A. Michalak we wniosku 

o podwyższenie ekwiwalentu nie wskazał z jakiego działu należy zabrać środki z budżetu, 

dlatego w ramach posiadanych środków kwota została zabezpieczona. Po rozmowie z 

Naczelnikiem OSP ustalono, że zostanie przygotowana kalkulacja, w jaki sposób podwyżka ta 

będzie miała wpływ na budżet Gminy.  

 

M. Szalewska – Radca prawny – dodała w kwestii formalnej, że Pani Burmistrz zgodnie z 

przebiegiem poprzedniej sesji RM, przygotowała na tą sesję projekt uchwały zgodnie z którą 

stawka miała być podniesiona, dlatego zarzuty pod adresem Burmistrza są bezpodstawne. 

Środki te w budżecie zostały zabezpieczone, zaskoczeniem był wniosek Klubu Radnych o 

wycofanie tego projektu uchwały z porządku obrad w związku z dynamicznie rozwijającą się 

sytuacją. Dodała, że Burmistrz jest jedynie inicjatorem danej uchwały i wnosi pod obrady sesji, 

ale to Radni decydują, które uchwały będą przyjęte, a które zdjęte z porządku obrad.  

 

Radny A. Michalak – odpowiedział, że w tej kwestii nikt do Pani Burmistrz nie ma zastrzeżeń.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Radni wyszli z inicjatywą, aby zebrane środki wpłacić na 

konto Stowarzyszenia Rozwoju Solca Kujawskiego, które następnie zostaną przeznaczone np. 

na zakup leków przez osoby z Ukrainy przebywające na terenie naszego miasta, a chcący np. 

wykupować leki na receptę. Wydatki te w porozumieniu z aptekami sfinansuje Stowarzyszenie.  



Radna A. Żaguń – dodała, że Radni będą mogli wpłacać pieniądze na konto Stowarzyszenia 

z dopiskiem „leki”, żeby można było uregulować rachunki z aptekami.   

Więcej szczegółów w tym temacie przedstawiła E. Wysocka – Prezes Stowarzyszenia 

Rozwoju Solca Kujawskiego m.in. co do zasad pokrywania kosztów zakupu leków przez 

uchodźców przebywających w naszym mieście.  

 

Głos w tej sprawie zabrała też M. Szalewska – Radca prawny informując, że pacjenci z 

Ukrainy w miarę możliwości są przyjmowani zarówno przez specjalistów jak i lekarzy POZ. 

Przychodnia otrzymuje wytyczne dot. sposobu wystawiania recept, na dniach mają pojawić się 

przepisy NFZ dot. leczenia uchodźców, zagwarantowano, że przepisy te będą obowiązywały z 

mocą wsteczną. 

Zwróciła się z apelem do mieszkańców i z prośbą o rozpowszechnienie informacji, o tym że 

Spółka Solmed uruchomiła zbiórkę materiałów medycznych wszelkiego rodzaju, łącznie z 

lekami.  

 

Radny D. Chojnacki – podziękował za włączenie się do zbiórki i możliwości przekazania 

darów bezpośrednio na granicy polsko – ukraińskiej. Szczególnie potrzebna jest żywność. Dary 

zostały przekazane Ochotniczej Straży Pożarnej w Okopach.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM -  podziękował mieszkańcom, firmom, szkołom, urzędowi za 

ofiarowaną pomoc uchodźcom. Każdy najmniejszy gest jest fantastyczną pomocą dla tych osób 

i bardzo potrzebną. Zróbmy wszystko co możemy, aby im pomóc.         

 

6. Zamknięcie sesji. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował Radnym, Burmistrzowi Solec Kujawskiego 

za udział w sesji i zamknął obrady sesji o godz. 15.01. 

 

Bartłomiej Czaki  

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

 

Przygotował(a): Katarzyna Ciudzińska 


